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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsorden er godkendt.

Punkt 2: Godkendelse af referat fra januar 2023

Godkendelse af referater fra januar 2023

Beslutning for Punkt 2: Godkendelse af referat fra januar
2023

Referatet er godkendt.

Punkt 3: Nyt fra studienævnsformanden (16.05 - 16.15)

Nyt fra studienævnsformanden (16.05 - 16.15)

Orientering: Klinisk socialmedicin

Beslutning for Punkt 3: Nyt fra studienævnsformanden
(16.05 - 16.15)

Studieleder/nævnsformand orienterede:

- Studienævnet indstillede i december flytning af læringsmål for klinisk socialmedicin fra
Sygdomslære 2 til Klinik og Sygdomslære 1, samt at klinisk socialmedicin skulle have
egen indstillingsbetingelse på Klinik og Sygdomslære 1. Indstillingen har været til
gennemgang hos Prodekan for Uddannelse, der ikke har accepteret denne.
Hovedårsagen er flytning af læringsmål, som kan betyde, at studerende ikke har
modtaget undervisningen i klinisk socialmedicin og derfor ikke lever op til
kompetenceprofilen. Muligheden for at flytte Klinisk Socialmedicin er derfor sat i bero,
indtil studieordningen skal revideres.

- Generative Artificial Intelligence (GAI): Fra E24 vil GAI som udgangspunkt være tilladt
ved de eksamener, hvor det ikke specifikt er beskrevet, at GAI ikke er tilladt. Der ligger
en opgave foran studieleder/Studienævn ift. at afdække, hvilke kurser, der kan være GAI-
følsomme. Der ligger desuden en stor opgave i at klæde vejlederne for bachelorprojektet
og specialet på til opgaven. Studienævnet vil på marts mødet skulle indstille de
eksamener, som menes af være GAI-følsomme med inddragelse af fagmiljøet. På sigt er
hensigten også, at det implementeres i udvalgte dele af undervisningen, hvilket taler fint
sammen med initiativet om ”Digitale Kompetente Dimittender”. Deadline er 1. april med
implementering senest den 1. maj.

Studienævnet havde en kort drøftelse af værktøjets muligheder og begrænsninger.
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- WiseFlow er AUs nye eksamenssystem. Der har kørt en pilot ifm. vintereksamen
2023/24 uden de store problemer. Fra sommer 2024 vil alle eksamener køre via
WiseFlow.

Punkt 4: Orientering: Sagsbehandling (16.15- 16.30)

Orientering: Sagsbehandling

Lise Ask, HE Studier holder oplæg om sagsbehandling.

Beslutning for Punkt 4: Orientering: Sagsbehandling
(16.15- 16.30)

Lise Ask orienterede om sagsbehandlingspraksis og studienævnets rolle heri herunder
bl.a.:

• Faktisk forvaltning
• Usædvanlige forhold
• God sagsbehandlingsskik
• Dispensationsudvalg nedsat under Studienævnet: ligelig fordeling af VIP og
studerende, hvilket er fastsat i forretningsordenen
• Antal behandlede sager (1500 sager) – langt hovedparten får medhold - dog ikke
ved eksamensklager.

Punkt 5: Orientering: Dispensationssager siden sidst
(16.30-16.35)

Orientering: Dispensationssager siden sidst

Vedhæftet er både december og januars afgjorte dispensationsansøgninger

Beslutning for Punkt 5: Orientering: Dispensationssager
siden sidst (16.30-16.35)

Ingen kommentarer.

Punkt 6: Beslutning: Dispensationsansøgninger til
behandling (16.35 - 17.05)

Beslutning: Dispensationsansøgninger til behandling

Fire sager til behandling.

Beslutning for Punkt 6: Beslutning:
Dispensationsansøgninger til behandling (16.35 - 17.05)
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Sag 1: Dispensation til annullering af eksamensforsøg i Genetik og Personlig Medicin +
yderligere 1 semesters udsættelse af førsteårsprøven.

Studienævnet lagde vægt på lægeerklæringen, og vurderede også studieegnethed, da
den studerende har bestået kurser på det seneste semester.

Sag 2: Dispensation til 5. prøveforsøg i Funktionel Anatomi og Histologi

Studienævnet lagde vægt på lægeerklæringen, der dokumenterer, at den studerende har
udviklet angst, der gør, at denne ikke har haft de rette forudsætninger for at gå til sit 4.
prøveforsøg. Studienævnet lagde op til, at når den studerende vil aflægge sit 5.
prøveforsøg, at denne får hjælp fra Studievejledningen og udelukkende fokuserer på
denne ene eksamen.

Sag 3: Dispensation til 4. prøveforsøg i Genetik og Personlig Medicin + yderligere
udsættelse af førsteårsprøven.

Studienævnet lagde vægt på dokumentation, der påviser eksamensangst, og vurderede
også studieegnethed, da den studerende har bestået to andre prøver i denne periode.

Sag 4: Ekstra tid til eksamen i Folkesundhed til dyslektikere.

Studienævnet besluttede at give studerende med dysleksi 3 timer ekstra til 24-timers
eksamen.

Punkt 7: Beslutning: Dispensationsudvalg (17.05 - 17.10)

Beslutning: Dispensationsudvalg

Studienævnet bedes beslutte hvilke undervisere og studerende, der kan indgå i
dispensationsudvalget.

Beslutning for Punkt 7: Beslutning: Dispensationsudvalg
(17.05 - 17.10)

Dispensationsudvalget mødes en time hver 14. dag.

Følgende tiltræder i Dispensationsudvalget:

• Studerende: Sofie Hillgaard, Astrid Beck Fischer og Jens Vase.
• VIP: Kristina Bacher Svendsen og Bodil Hammer Bech.

Punkt 8: Godkendelse: Afskaffelse af case-sporet (17.10 -
17.20)

Godkendelse: Afskaffelse af case-sporet

Viceinstitutleder og ansvarlig for case-sporet Hanne Bjerregaard Møller har indsendt
vedhæftede anmodning om afskaffelse af case-sporet på bacheloruddannelsen i
medicin.

3 / 6



Beslutning for Punkt 8: Godkendelse: Afskaffelse af case-
sporet (17.10 - 17.20)

Studieleder orienterede, at en af hensigterne bag case-dagen var at to fælles cases
skulle gennemløbe bachelordelen og tjene til at tydeliggøre hvordan kursernes indhold
på bachelordelen, anvendes i en klinisk kontekst. Desuden var det hensigten, at case-
dagen skulle binde kurserne på semestrene sammen og skabe en tværfaglighed på
tværs af semestrene.

Det har dog vist sig vanskeligt at imødekomme den oprindelige hensigt.

Samlet set mener de casesporsansvarlige og kursusansvarlige, at de sidste års
erfaringer med afholdelse af case-dagen har været spændende og lærerige, og man vil
kunne drage nytte af disse erfaringer i fremtidig undervisning og f.eks. forsat kunne bruge
de to cases på de enkelte kurser. For nu indstilles der dog at give slip på formatet og
lade det være op til det enkelte kursus at inddrage casene eller ej.

Case-sporet er ikke inkorporeret i studieordningen, hvorfor det kan fritstilles inden for
eksisterende ordning.

Studienævnet godkendte indstillingen, men håber at de enkelte kurser fortsat vil have
fokus på at integrere det kliniske aspekt i deres undervisning.

Punkt 9: Godkendelse: Fravær ifm. forskningsforløb på 3.
semeter KA (17.20- 17.30)

Godkendelse: Fravær ifm. forskningsforløb på 3. semeter KA

Studienævnet drøftede på januarmødet fravær ifm. forksningsforløb på
kandidatuddannelsens 3. semester. Studienævnet godkendte ikke daværende
anmodning fra kursusleder. Kursusleder orienterer, at meningen med forskningsforløbet
er, at de studerende er til fysisk til stede i løbet af opholdet og deltager aktivt i
forskningsmiljøet. Som udgangspunkt findes der kun forskningsforløb på AUH, hvor det
er muligt, at de studerende er fysisk til stede, men kursusleder erkender også, at der kan
være tilfælde, hvor dette ikke er muligt i alle 200 timer.
Kursusleder indstiller derfor til følgende formulering i kursuskataloget (tilføjelse
fremhævet i kursiv):

Kommentar til undervisningsform

Forløbet skal svare til en arbejdsindsats på 300 timer
200 timer anvendes til aktiv forskningsdeltagelse.
100 timer anvendes til forberedelse under forløbet, herunder også til udarbejdelse af det
afsluttende produkt.

Som udgangspunkt skal de 200 timer være med fysisk fremmøde. Hos afdelinger, hvor
dette ikke er muligt, er det vigtigt, at den studerende og vejleder inden start
forventningsafstemmer ift., om omfang af det fysiske fremmøde skal reduceres til lidt
mindre end 200 timer.
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Aktiv forskningsdeltagelse skal forstås således, at den studerende opholder sig i
forskningsmiljøet og deltager i de projekter der foregår, deltager i afdelingsmøder, fælles
pauser, journalclubs, foredrag og andre aktiviteter på afdelingen mm.

Studienævnet bedes vurdere, om tilføjelsen kan godkendes til kursuskataloget.
Hvis denne godkendes, vil tilføjelsen blive videreformidlet til alle vejledere på
forskningsforløb.

Beslutning for Punkt 9: Godkendelse: Fravær ifm.
forskningsforløb på 3. semeter KA (17.20- 17.30)

Studienævnet drøftede det fysiske fremmøde ifm. forskningsforløb. De studerende
mener, at forløbet kan struktureres på forskellige måder, og ser det gerne være så
dynamisk som muligt, og foreslog derfor følgende formulering: ”Fremmødet aftales på
forhånd mellem vejleder og den studerende”.

Kristina Bacher Svendsen oplyste, at forskningsforløbet adskiller sig fra specialet, ved at
forskningsforløbet har fokus på den læring, der er i at være til stede på en
forskningsafdeling. Derfor er det centralt for kurset (og de på studieportalen foreslåede
projekter) at de 200 timers aktiv forskningsdeltagelse foregår med fysisk tilstedeværelse
på den pågældende forskningsafdeling.

Studienævnet besluttede at følgende præciserende formulering kan tilføjes
kursuskataloget:

Aktiv forskningsdeltagelse indebærer typisk, at den studerende opholder sig i

forskningsmiljøet og deltager i de projekter der foregår, deltager i afdelingsmøder, fælles
pauser, journalclubs, foredrag og andre aktiviteter på afdelingen. Det er vigtigt, at den
studerende og vejleder afstemmer forventningerne til, hvordan det fysiske fremmøde
organiseres på forhånd.

Formuleringen sendes i mailhøring.

Punkt 10: Orientering: Møde med aftagerpanelet -
program (17.30- 17.40)

Orientering: Møde med aftagerpanelet - program

Foreløbigt program for mødet med Aftagerpanel i maj er vedhæftet.

Beslutning for Punkt 10: Orientering: Møde med
aftagerpanelet - program (17.30- 17.40)

Studienævnet tog orienteringen til efterretning.

Punkt 11: Eventuelt

Beslutning for Punkt 11: Eventuelt
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Intet til evt.

6 / 6


